
CONSILIUL LOCAL CETARIU 

JUDETUL  BIHOR 

PROCESUL VERBAL 

INCHEIAT AZI  14.11.2017 

 

 

            Sunt prezenţi 8 consilieri locali , Primarul şi Secretarul comunei Cetariu  

            Se alege preşedintele de şedinţă d-l consilier  Simkó Lajos  care  citeste ordinea de zi , după  cum 

 Urmează: 

1. Proiect de hotărăre privind constituirea, alimentarea si utilizarea Fondulul de Întretinere, Inlocuire si 

Dezvoltare pentru investiția „Inlocuire parc auto SC COMPANIA REOSAL SA" 

2. Proiect de hotărăre privind aprobarea solicitării de prelungire a Scrisorii de Garantie nr. 

228/23.07.2014 de la Fondul National de Garantare a Creditelor pentru Intreprinderile Mici si Mijlocii 

SA-IFN, in conformitate cu prevederile OUG 79/2009 pentru realizarea investitiei “ Imbunatatirea 

turismului rural din zona comunei Cetariu prin construirea unui centru local de informare si 

dezvoltarea marketingului turistic ” 

3. Proiect de hotărăre privind  aprobarea achiziționării unui buldoexcavator 

4. Diverse 
 

  Care este aprobat in unanimitate. 

 

HOTĂRĂRI 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Doamnelor şi domnilor consilieri, stimaţi invitaţi, vă rog să-mi permiteţi să vă anunţ că pentru astăzi   

14.11.2017 a fost convocată şedinţa ordinară a Consiliului Local al comunei Cetariu. Vă informez că din totalul de 

11 de consilieri locali aleşi în funcţie, sunt prezenţi astăzi 8, lipsesc motivat d-na consilier  Szabo Kinga , d-l 

consilier Albirt Bela și viceprimarul Nagy Istvan Robert. În condiţiile acestea şedinţa noastră este legal constituită 

se pot adopta hotărâri cu majoritate calificată de  6 voturi.   

 Toți ați citit  Procesul verbal al şedinţei anterioare din data de  28.09.2017 . Vă rog să votati pentru 

aprobarea acestuia 

Pentru 5 Simkó Lajos     Împotrivă? 2 Biro Ferenc Sandor     Abţineri?1 Homonai Alexandru 

    Gombos Brigitta     Dull Melinda 

   Nagy Sandor    

   Meszaros  Zoltan  

   Drugas Marius 

    

    

Dau cuvântul preşedintelui de şedinţă ales , d-lui Simkó Lajos  , poftiţi vă rog. 

d-l Simkó Lajos – consilier local   

Dacă are cineva nelămuriri în legătură cu proiectul de hotărâre privind constituirea, alimentarea si utilizarea 

Fondulul de Întretinere, Inlocuire si Dezvoltare pentru investiția „Inlocuire parc auto SC COMPANIA 

REOSAL SA"   

  

Biro Ferenc Sandor– consilier local   

 Nu știu de ce mai întreținem această firmă. Sunt neserioși. De ce nu aducem o altă firmă? 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

De ce tot ne certăm? Și data trecută ați făcut scandal și după o jumătate de oră ați votat și DVS pentru. 

 

Biro Ferenc Sandor– consilier local   

Da pentru că a fost vorba de o taxă impusă de Guvern.  



d-l Bonisz Alexandru-primar 

Situația e foarte clară.Parcul de auto s-a învechit trebuie cumpărate alte mașini cu care ne deservesc și pe noi. 

S-a spus la ședință , cine nu cotizează nu va fi ridicat gunoiul din UAT-ul respectiv. A doua zi vine garda de 

mediu iar amenzile sunt usturătoare. 

 

Biro Ferenc Sandor– consilier local   

Data trecută nici măcar nu ne-au anunțat că nu adună gunoaiele . 

 

d-l Bonisz Alexandru-primar 

S-a ridicat după amiaza sau în ziua următoare. Care e problema? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Trebuie să știți că înainte de înființarea SC COMPANIA REOSAL SA am încercat să licităm 

serviciul de colectare a deșeurilor de pe terioriul Comunei Cetariu. Nici măcar caietul de sarcini nu a 

fost achiziționat de către nici o societate.  

Dacă suntem obiectivi distanța între Oradea și satul Șușturogiu e 25 km, populația e mica și 

îmbătrânită, deci nici o firmă de salubritate nu face cu noi profit. Nimeni nu va lucra în pierdere pentru 

noi. 

Unul dintre punctele de control din partea Curții de Conturi a constat în verificarea respectării 

normelor de mediu, existența contractelor de salubritate între populație și firmă specializată etc. 

Noi mult datorăm Comunei Borș, care de mulți ani ne ajută. Dânșii au fonduri proprii suficiente 

pentru prefinanțarea proiectelor europene de care beneficiem și noi. Scopul SC COMPANIA REOSAL 

SA este deservirea populației și nu obținerea vreunui profit. Dacă a fost ceva profit a fost  transferat în 

întreținerea mașinilor , cauciucuri etc. 

Pe de altă parte am cunoștințe în Oradea care stau la case și contractual e 9,15 lei/persoană la 

RER. 

Există o inițiativă la nivelul Județului Bihor încă din anul 2010 dar încă nu avem rezultate. 

 
Biro Ferenc Sandor– consilier local   

Puteți vota sunteți mai mulți. Stăm aici degeaba. 

 

d-l Simkó Lajos – consilier local   

Cine este pentru  constituirea, alimentarea si utilizarea Fondulul de Întretinere, Inlocuire si Dezvoltare pentru 

investiția „Inlocuire parc auto SC COMPANIA REOSAL SA"    
 

Pentru 5 Simkó Lajos     Împotrivă? 2 Biro Ferenc Sandor      Abţineri? 1 Homonai Alexandru 

    Gombos Brigitta   Dull Melinda 

   Nagy Sandor    

   Meszaros  Zoltan  

   Drugas Marius 

 

 
d-l Simkó Lajos – consilier local   

Cine este pentru aprobarea solicitării de prelungire a Scrisorii de Garantie nr. 228/23.07.2014 de la Fondul 

National de Garantare a Creditelor pentru Intreprinderile Mici si Mijlocii SA-IFN, in conformitate cu 

prevederile OUG 79/2009 pentru realizarea investitiei “ Imbunatatirea turismului rural din zona comunei 

Cetariu prin construirea unui centru local de informare si dezvoltarea marketingului turistic ” 
Cine este pentru? 

 

Pentru 5 Simkó Lajos     Împotrivă? 2 Biro Ferenc Sandor      Abţineri? 1 Homonai Alexandru 

    Gombos Brigitta   Dull Melinda 

   Nagy Sandor    

   Meszaros  Zoltan  

   Drugas Marius 

 

 



d-l Simkó Lajos – consilier local   

Cine este pentru aprobarea  achiziționării unui buldoexcavator? 

 
d-na Dull Melinda – consilier local   

Cine folosește în week-end buldoexcavatorul? 

 
d-l Bonisz Alexandru-primar 

Proprietarul . 

 
d-na Dull Melinda – consilier local   

De ce conduce d-l Bako buldoexcavatorul și când s-a stricat plătește Consiliul local? 

De ce dărâmați construcții cu buldoexcavatorul? 

 
d-l Bonisz Alexandru-primar 

Proiectul de hotărâre se referă la faptul că prin fonduri UE dorim un buldoexcavator sau nu ? 

 
d-na Dull Melinda – consilier local   

Nu pot să obțin informații ? Cine a inițiat proiectul de hotărâre? De ce sunteți agresiv? Nu ați luat pastilele? 

 
d-l Bonisz Alexandru-primar 

Ai grijă Dull Melinda ce vorbești. 

 

d-l Simkó Lajos – consilier local   

Am citit în proiectul de hotărâre că ne angajăm ca proiectul nu va fi generator de venituri. Ce înseamnă acest 

lucru? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Vom folosi exclusiv pentru lucrările noastre , fără să obținem profit , nu vom închiria. 

 
d-l Simkó Lajos – consilier local   

Cine este pentru aprobarea  achiziționării  buldoexcavatorului prin fonduri UE? 
Pentru 7 Simkó Lajos     Împotrivă? 0      Abţineri? 1 Dull Melinda 

    Gombos Brigitta    

   Nagy Sandor    

   Meszaros  Zoltan  

   Drugas Marius 

Biro Ferenc Sandor   

Homonai Alexandru 

 

d-l Homonai Alexandru- consilier local 

Eu am inițiat multe dar mi se pare că suntem neserioși. Am propus să vin cu DVS d-l Primar la Ocolul Silvic 

sau la Inspectoratul Școlar. Discutăm mult și fără nici un rezultat. Am vorbit despre acea stație de autobus din 

Tăutelec care trebe pus la punct. În Tăutelec este un șanț că nu poți trece. A fost pietruit dar mai trebuie 

nivelat. 

 
d-l Bonisz Alexandru-primar 

Data trecută a fost problema că  drumul nu e împietruit, acuma problema e că drumul este pietruit. Ce doriți? 

 
d-l Simkó Lajos – consilier local   

Nu cred că un geam și văruitul costă foarte mult. Drumul trebuie nivelat încă un pic și va fi bine. 

 
d-na Dull Melinda – consilier local   

Citește câteva prevederi din Legea 215/2001 privind activitatea secretarului comunei . 

D-na secretar eu primesc doar niște foi fără ștampilă și semnătură. 

 



 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  

Contestați documentele postate pe site-ul official al Comunei Cetariu? Dacă verificați nici în Monitorul 

Official nu există semnătură sau ștamplilă și totuși e valabil în toată țara. 
Uitați-vă și DVS pe niște site-uri oficiale și verificați, nu sunt postate acte cu ștampile și semnături. 
Trăim într-o lume interesantă unde oricine are la mână orice tehnică. Nici actele emise de  notari nu mai sunt 

semnate de părți , doar în arhivă se păstrează exemplare originale semnate de părți.  

Trebuie ținut pasul cu leguitorul d-na consilier. 

Pe de altă parte activitatea DVS lasă de dorit, nu ați depus nici măcar declarația de avere și interese să nu vorbim 

de raportul anual de activitate al DVS.  

 

d-na Dull Melinda – consilier local   

Numai eu nu am depus? 

 

d-na Sabău Mercedes – secretar Cetariu  
Mai sunt lipsuri și  la alți consilieri. Consultați site-ul. Eu postez ce ați depus. 

Cunosc faptul că ați fost să sesizați și să denunțați , dar trebuie să vă spun că avem niște controale complexe 

efectuate de organe abilitate cu personal calificat și de specialitate. Chiar mă bucur că în ciuda tuturor eforturilor 

DVS , totdeauna s-a constatat că lucrăm eficient , conform legislației în vigoare. 

 

d-na Dull Melinda – consilier local   

Nici nu mă voi opri să sesizez . 

 

DIVERSE 

d -l Simkó Lajos  - preşedinte de şedinţă            

Sunt  alte intervenţii? Dacă nu, declar închise lucrările şedinţei de astăzi. Vă mulţumesc pentru prezenţă. 

  PREŞEDINTELE DE ŞEDINŢĂ 

  Simkó Lajos          Secretar 

    Jr. Sabău Mercedes  

 

 


